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رشد۷۰درصدیسرمایهگذاری
بخشخصوصیبندرانزلی

دس��تیار و مش��اور عالی فرمانده 
کل قوا در بازدید از بنادر اس��تان 
گیلان، گفت: یکی از راهبردهای 
اقتصاد مقاومتی می تواند اقتصاد 
دریایی مبتنی بر صادرات باش��د 
زیرا تولیدات صنعتی، کشاورزی، 
معادن و دیگر تولیدات داخلی در 

بخش های مختلف با توجه درخواس��ت بازار کش��ورهای دیگر 
می تواند ایران را تبدیل به کشوری صادرکننده کند.

به گزارش روزنامه تجارت به نقل از سازمان بنادر و دریانوردی، 
س��ر لش��گر پاس��دار  سیدیحیی صفوی دس��تیار و مشاور عالی 
فرمانده معظم کل قوا در بازدید از بنادر اس��تان گیلان گفت: 
پنج کش��ور ایران، روسیه، آذربایجان، ترکمنستان و قزاقستان 
از جمله کشورهای تاثیرگذار در دریای خزر هستند که مجتمع 
بندری انزلی و جمهوری اسلامی ایران از مهمترین حوزه های 

تاثیر گذار در منطقه هستند.
وی با بیان اینکه در دو سال گذشته پیشرفت ظرفیت بندر انزلی 
از 11 میلیون تن به 13.5 میلیون تن رسیده است و در برنامه 
توس��عه به 1۷ میلیون تن خواهد رس��ید، تصریح کرد: علاوه بر 
مس��ائل تجاری و اقتصادی باید به مس��ائل گردشگری و سایر 

مسائلی که برای رفاه، آسایش و نشاط اجتماعی توجه شود.
 دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا، بندرانزلی را بسیار 
موفق در جذب سرمایه گذار دانست و گفت: به فضل الهی این 
بندر موفق شده است حدود ۷۰ درصد رشد سرمایه گذاری های 
بخش خصوصی داشته باشد که این پیشرفت بسیار خوبی است 
و قطعا که بندر انزلی نقش��ی برای کاهش نرخ بیکاری اس��تان 
گیلان و ش��هر بس��یار ارزشمند انزلی دارد و در جهت پیشرفت، 
آبادانی و آس��ایش ملت بخصوص مردم ما در اس��تان گیلان 
تاثی��ر گ��ذار باش��د. وی ب��ا بیان اینکه با توجه به برنامه شش��م 
توسعه باید صادرات مورد توجه خاصی قرار بگیرد، عنوان کرد: 
هم اکنون بنادر ما بیش��تر وارد کننده هس��تند که امیدواریم این 
چرخه در برنامه شش��م که تا س��ال 1۴۰۰ اس��ت حداقل به یک 

تراز قابل قبول برسد.

افزایش۱۲درصدی
جابهجاییکالادربندرآبادان

در ادام��ه آماره��ای مثب��ت ثبت ش��ده از بنادر ای��ران در حوزه 
جابه جای��ی کالا و ترانزی��ت آمارهای��ی ک��ه از بنادر کش��ور در 
روزهای اخیر منتش��ر ش��ده نیز تداوم رش��د اقتصادی آن ها را 

نشان می دهد.
ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت به نقل از ایس��نا، در بندر آبادان از 
ابت��دای س��ال ج��اری تاکنون بی��ش از ۶۲ هزار و 3۲۰ تن کالا 
جابه جا ش��ده که این رقم در قیاس با مدت مش��ابه س��ال قبل 
افزایش 1۲ درصدی را نش��ان می دهد. این میزان جابه جایی 
در حالی صورت گرفته که در سال قبل رقم تخلیه و بارگیری 
55 هزار و ۴۹5 تن بوده اس��ت. در بندر اروندکنار نیز بر مبنای 
آمار ارائه شده میزان عملیات تخلیه و بارگیری از ابتدای امسال 

تاکنون بیش از 1۸۶ درصد افزایش داشته است.
در بندر توریستی کیش نیز آمارها چه در حوزه اقتصادی و چه 
در حوزه مس��افری رش��دی قابل توجه داش��ته است. آمارهای 
س��ازمان بنادر نش��ان می دهد از ابتدای امس��ال تا پایان آذرماه 
سال 13۹۶ دو میلیون و ۲3۲ هزار تن کالای نفتی و غیرنفتی 
در این بندر تخلیه و بارگیری شده که در قیاس با مدت مشابه 
س��ال قبل افزایش��ی 5۰ درصدی را نش��ان می دهد. از این رقم 
یک میلیون و ۹۲۰ هزار تن به کالاهای غیرنفتی و 3۰3 هزار 

و ۴5۰ تن به کالاهای نفتی اختصاص یافته است.
در ۹ ماهه نخس��ت امس��ال همچنین 11 هزار و 15۶ ش��ناور در 
بندر کیش تردد داش��تند که این موضوع رش��دی 15 درصدی 
را نشان می دهد. از این رقم 5۹۶ فروند شناور ظرفیتی بالای 

1۰۰۰ تنی داشتند.
آمار مسافرت ها نیز در کیش افزایشی جدی داشته و در ۹ ماهه 
امسال رونق ۹۹ درصدی را در جابه جایی دریایی نشان می دهد. 
در طول این مدت بیش از ۶۲۰ هزار مس��افر از طریق ناوگان 
شناوری مسافری در این بندر جابه جا شده اند. در ۹ ماهه امسال 
33۷ هزار مسافر نیز وارد بندر کیش شده اند که در قیاس با مدت 

مشابه سال قبل افزایشی سه درصدی را نشان می دهد.

تسهیلات۱۲۰میلیونی
مردمرادرحاشیهشهرهاخانهدارمیکند

عضو کمیسیون عمران مجلس، 
ضم��ن مخالفت ب��ا اخذ مالیات 
از خان��ه ه��ای خال��ی، گف��ت: 
تس��هیلات 1۲۰ میلیون تومانی 
مردم را در حاشیه شهرها خانه دار 

می کند.
ب��ه گ��زارش روزنام��ه تجارت، 

حس��ن خس��ته بند در گف��ت وگو با خبرن��گار خبرگزاری خانه 
ملت، با تاکید بر اینکه اخذ مالیات از خانه های خالی در شرایط 
فعل��ی به صلاح نیس��ت، گف��ت: باید به گونه ای عمل کنیم که 
بخش خصوصی وارد عرضه ساخت و ساز شود به ویژه ساخت 
خانه هایی با زیربنای زیر 1۰۰ متر تا به این ترتیب کمبود واحد 

مسکونی جبران شود.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه 
باید کمبود مس��کن به ویژه برای زوج های جوان و افرادی با 
درآمدهای پایین حل شود، افزود: در صورتی که شرایط برای 
حضور بخش خصوصی در عرصه س��اخت و س��از فراهم ش��ود 
افراد توانایی خرید مسکن با دریافت وام را نیز پیدا خواهند کرد. 
اخ��ذ مالی��ات از خانه های خال��ی تنها مختص خانه های بالای 

۲۰۰ متر و به نوعی املاک لوکس شود.
خس��ته بند با اش��اره به نحوه تس��هیلات دهی بانک ها در حوزه 
مسکن، گفت: تسهیلات مسکن باید در بافت های فرسوده ارایه 
شود تا به این ترتیب ساخت وساز در این مناطق رونق پیدا کند. 
وی با یادآوری برخی اظهارنظرها در خصوص اینکه تسهیلات 
دهی بانک ها در حوزه مس��کن ۸۰ درصد قیمت خانه را ش��امل 
می شود، افزود: با فرض دریافت 1۲۰ میلیون تومان تسهیلات 
در تهران که نه، حتی در شهرهای کوچک هم نمی توان اقدام 

به خرید خانه  ای در حدود ۸۰ یا 1۰۰ متری کرد.
 این نماینده مردم در مجلس دهم، با تاکید بر ضرورت افزایش 
رقم تس��هیلات برای تزریق در بافت فرس��وده، گفت: متاسفانه 
تسهیلات دهی در کشور با یک نسخه یکسان صورت گرفته 
ک��ه ای��ن خ��ود عامل عدم توفیق این سیاس��ت در بس��یاری از 
استان ها بوده است. باید برای هر استانی نسخه جداگانه ای از 
حیث ساماندهی بازار مسکن نوشته شود البته شاید چند استان 
ش��رایط مش��ابه با یکدیگر داشته باش��ند اما با این حال نیازمند 
برنامه متمایز از یکدیگر هستند. عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی، یادآور شد: هر نوع اقدامی در بازار مسکن باید 
با اخذ مشورت از دستگاه های مربوطه صورت بگیرد تا به این 

ترتیب بهتریت نتیجه در اقتصاد کشور متصور باشد.

پيشخوان

راه ومسکن

گ�روه راه و مس�کن: صب��ح دی��روز دوش��نبه ) 11 دی م��اه ۹۶( 
مراس��م معارفه ش��هرام آدم نژاد به عنوان مدیرعامل ش��رکت 
ش��هر فرودگاه��ی ام��ام خمینی )ره( و علی رس��تمی به عنوان 
عضو هیئت مدیره ش��رکت ش��هر فرودگاهی حضرت امام )ره( 
باحض��ور علی عابدزاده رئیس س��ازمان هواپیمایی کش��وری، 
کوروش فتاحی عضو هیئت مدیره ش��رکت ش��هر فرودگاهی 
امام، غلامرضا س��لامی مش��اور وزیر راه و شهرس��ازی، شهرام 
آدم نژاد مدیرعامل ش��رکت ش��هر فرودگاهی امام خمینی )ره(، 
علی رس��تمی به عنوان عضو جدید هیأت مدیره ش��رکت شهر 
فرودگاهی امام خمینی )ره( و س��ایر مس��ئولان در فرودگاه امام 

خمینی )ره( برگزار شد.
اولویت توس�عه فرودگاه امام منطقه فرودگاهی اس�ت نه  ���

مناطق آزاد و ویژه تجاری
به گزارش خبرنگار روزنامه تجارت، علی عابدزاده رئیس سازمان 
هواپیمایی کشوری در مراسم معارفه مدیرعامل جدید شرکت 
شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( اظهار داشت: شرایط ویژه ای 
برای حمل و نقل هوایی ایجاد ش��ده اس��ت و برجام تا حدودی 
برای حمل ونقل هوایی خوش یمن بود و فضایی شد تا هواپیمای 

نو وارد کشور شود.
عاب��دزاده بابی��ان اینکه در این حوزه اتفاقات مناس��بی رخ داده 
اس��ت، گفت:  تا چندی پیش شرکت های هواپیمایی مشکلات 
زیادی داشتند و بدهی ایرلاین ها به شرکت فرودگاه ها و شرکت 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی نقل محافل رسانه ای بود و 
شرکت ها برای پرداخت هزینه های جاری خود هم مشکلاتی 
داشتند، اما امروز مشکل آن ها کمتر شده است و بدهی درحال 
پرداخت اس��ت. شرایط مالی ش��رکت های هواپیمایی متفاوت 
ش��ده است و از س��اختارهای نامتناسب عبور کرده اند و تحولی 
بزرگ در فرودگاه ها، س��ازمان هواپیمایی و صنعت حمل ونقل 

هوایی ایجاد شده است.
معاون وزیر راه و شهرس��ازی ادامه داد: رش��د جابه جایی مسافر 
در فرودگاه ها و شرکت های هواپیمایی، اتفاقات مناسبی است 
و بای��د ای��ن رون��د ادامه یابد و فضای کس��ب وکار در این حوزه 
گس��ترده اس��ت. همیشه گفته ام که در حوزه حمل ونقل هوایی 
ما در دو بخش مشکلات پیچیده ای داریم، یکی فرودگاه امام 

و دیگری ایران ایر است.
��� تفرقه مدیران باعث ایجاد مشکلات در فرودگاه امام)ره( 

بود
معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار داشت: امروز در دولت مسائلی 
که به تغییر ساختار هما می انجامد، در حال مصوب شدن است 
و کار با س��رعت پیش می رود و وزارت راه در تغییر س��اختار هما 
مصمم است. در فرودگاه امام خمینی)ره( هم تغییرات اساسی 
در حال برنامه ریزی اس��ت. آنچه در س��ال های اخیر برای ما 
مشکل آفرین شد، در فرودگاه امام تفرقه مدیران بود و اتفاقاتی 
رخ داد ک��ه ن��گاه م��ردم به این فرودگاه منفی ش��د،  اما امروز با 

همدلی، ظرفیتی مناسب در فرودگاه ایجاد می شود.

معاون وزیر راه و شهرس��ازی افزود: توس��عه فرودگاه امام )ره( 
باید به س��رعت انجام ش��ود،  بخش عملیات پرواز، رس��یدگی به 
مسافر و ارتقای کیفیت خدمات در این حوزه ضروری است، اما 
اولین هدف توس��عه خود فرودگاه اس��ت. درحوزه توسعه مناطق 
آزاد و تجاری باید توجه داشت که نباید آینده فرودگاه  را فدای 
منطق��ه آزاد تج��اری و منطقه ویژه کنیم. باید از تجربه فرودگاه 
پی��ام درس بگیری��م. ای��ن فرودگاه قرار بود در بخش بار هوایی 
توسعه یابد، اما امروز فقط به منطقه آزاد و منطقه ویژه تجاری 
تبدیل ش��ده اس��ت، به طوری که باند این فرودگاه برای توسعه 

منطقه آزاد و تجاری مزاحم محسوب می شود.
معاون وزیر راه و شهرس��ازی با تاکید بر اینکه توس��عه فرودگاه 
بر توس��عه مناطق آزاد و ویژه فرودگاه امام )ره( ارجحیت دارد، 
گفت:  هدف اول ما توس��عه فرودگاهی فرودگاه امام اس��ت، نه 
مناطق آزاد تجاری و ویژه اقتصادی و این امر باید در دس��تور 
کار باش��د. اب��زار و امکان��ات که برای توس��عه فرودگاهی لازم 

است، باید ایجاد شود.
ترمینال سلام خردادماه سال آینده افتتاح می شود ���

همچنین، کوروش فتاحی عضو هیئت مدیره ش��رکت ش��هر 
فرودگاهی حضرت امام در مراس��م معارفه ش��هرام آدم نژاد به 
عنوان مدیرعامل شرکت شهر فرودگاهی امام و علی رستمی به 
عنوان عضو هیئت مدیره شرکت شهر فرودگاهی حضرت امام 
گفت: هر چند که دوران سرپرستی دوران انتقاد است اما سعی 

کردیم تا نبود مدیرعامل در این مجموعه احساس نشود.
وی ب��ا تاکی��د بر نق��ش رقابتی فرودگاه ام��ام در منطقه گفت: 
ب��ا توج��ه به اینکه عرصه هوایی یک عرصه بین المللی اس��ت 
باید س��ازمان های ملی از جمله س��ازمان هواپیمایی کش��وری، 

وزارت راه و شهرسازی و سایر نهادها در پیشبرد این مجموعه 
یاری کنند.

همچنین در ادامه این مراس��م غلامرضا س��لامی مش��اور وزیر 
راه و شهرس��ازی با اش��اره به تاریخچه تاس��یس ش��رکت شهر 
فرودگاهی امام اظهار داش��ت: تاس��یس این ش��رکت در قانون 
برنامه پنجم پایه گذاری ش��د و در زمان خود از پیش��رفته ترین 

قوانین موجود در کشور بود.
وی ادامه داد: مس��احت ش��رکت شهر فرودگاهی امام 1۴ هزار 
هکتار است که تقریبا یک و نیم برابر جزیره کیش مساحت دارد.  
وی از سرمایه گذاری ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی در این مجموعه 
خبر داد و گفت:  در یک دوره مش��خص قرار بر این اس��ت که 
۴۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در این مجموعه انجام 
ش��ود بدون آنکه یک ریال آن توس��ط دولت تامین ش��ود و تمام 
آن از محل سرمایه گذاری بخش خصوصی خواهد بود. مشاور 
وزیر راه و شهرسازی افزود: در طول سال های گذشته چندین 
مدل س��رمایه گذاری در این منطقه انجام ش��د اما هیچ یک از 
آنها موفق نبود و باید در بحث س��رمایه گذاری ها تغییر نگاه و 
روش داش��ته باش��یم. وی با اش��اره به توسعه منطقه آزاد و ویژه 
اقتصادی در شهر فرودگاهی امام اظهار داشت: ایجاد ترمینال 
س��لام با ظرفیت پنج میلیون نفر و ایجاد ترمینال ایرانش��هر با 
ظرفیت نهایی 11۰ میلیون نفر از برنامه های جدی شرکت شهر 
فرودگاهی امام است. سلامی ادامه داد: این شرکت به صورت 
هلدینگی اداره می شود و فرودگاه و مناطق آزاد از شرکت های 
زیرمجموعه این هلدینگ هستند. وی ادامه داد: منطقه آزاد به 
وس��عت 11۰۰ هکتار و منطقه ویژه اقتصادی با وس��عت ۲5۰۰ 
هکتار در این مجموعه  قرار دارند و قرار است شرکت ساخت و 

توسعه شهر فرودگاهی هم ایجاد شود.
وی از افتتاح ترمینال سلام در خردادماه و پس از انجام سفرهای 
حج خبر داد و گفت: مناقصه فاز یک ترمینال ایرانش��هر هم به 
زودی برگزار می شو د و قرار بر این است که شرکت ایرانی – 
خارجی به صورتی بی او تی فاز یک را به اجرا برسانند. همچنین 
مشاوران منطقه آزاد و ویژه اقتصادی شرکت شهر فرودگاهی 
امام، نقشه های این مجموعه را تهیه کردند اما هنوز به تصویب 

مجمع نرسیده است.
نظ�ام لجس�تیک در ش�هرک فرودگاهی ام�ام متح�ول  ���

می شود
همچنین در این مراسم مدیرعامل شرکت شهر فرودگاهی امام 
خمینی )ره( با بیان اینکه نظام لجس��تیک در ش��هر فرودگاهی 
امام خمینی )ره( متحول می شود، گفت: تلاش می کنیم، نظام 
لجس��تیک پیشران در کش��ور، در فرودگاه امام)ره( ایجاد شود. 
پس از ۲5 س��ال خدمت در حوزه حمل و نقل جاده ای فرصتی 
فراه��م ش��د تا در عرصه ای دیگ��ر از مدل های حمل و نقلی به 

این کشور و مردم خدمت کنم.
شهرام آدم نژاد در تشریح دلایل انتصاب خود به این سمت، گفت: 
س��ال ها در ای��ن کش��ور اص��ول دولتمداری عمدت��ا مبتنی بر 
درآمده��ای نفت��ی اس��ت و دولت همه کاره اس��ت. پیمانکار را 
انتخ��اب و تعیی��ن صلاحی��ت می کند و همه زیر و بم کار را خود 

انجام می دهد.
وی افزود: ضرورت دارد برای مش��ارکت پذیری تقس��یم قدرت 
انجام شود و مردم هم در توسعه زیرساخت ها مشارکت کنند و 

از بخش خصوصی استفاده شود.
مدیرعامل ش��رکت ش��هر فرودگاهی امام خمینی )ره( گفت: 
ضرورت دارد تغییرات اساسی در نگاه جذب سرمایه گذار داشته 
باش��یم و تحولی عظیم در حوزه جذب س��رمایه گذار رخ دهد تا 

تکیه بر درآمدهای نفتی کاهش یابد.
آدم نژاد افزود: کش��ور ما نیازمند توس��عه اس��ت. قرن 1۸ توسعه 
مبتنی بر دریا ش��کل گرفت. پس از آن توس��عه مبتنی بر حمل 
و نقل ریلی و س��پس جاده ها و آزادراه ها و امروز به دلیل لزوم 
مدیریت زمان و س��رعت، توس��عه بر مبنای حمل و نقل هوایی 

در دستور کار است.
وی ادامه داد: اگر اس��تقرار نظام موبیلیتی مدنظر اس��ت حتما به 
فرودگاه��ی نظی��ر فرودگاه امام در پایتخت نیاز داریم و اگر قرار 
است در این حوزه کار کنید باید همه جوانب را در نظر بگیریم 

و جذب سرمایه گذار هم در اولویت است.
آدم نژاد گفت: در ش��هر فرودگاهی امام خمینی نظام لجس��تیک 
ایجاد می شود تا از وضعیت موجود خارج شویم و نظام لجستیک 
پیشران، در شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( خواهیم داشت.

همچنین در ادامه این مراسم علی رستمی به عنوان عضو جدید 
هیأت مدیره ش��رکت ش��هر فرودگاهی امام خمینی )ره( گفت: 
تغییرات گسترده ای در فرودگاه امام خمینی )ره( رخ خواهد داد 

و پیش از این این فرودگاه از تفرقه ها رنج می برد.

جزئیات تبدیل شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( به هلدینگ 

سرمایه گذاری ۴۰۰ هزار میلیاردی در شهر فرودگاهی

برگزاری مسابقه طراحی پلاسکو جدیدتخصیص زمین به اقشار کم درآمد زنجانتولید محصولات هوایی با ایجاد دفاتر طراحی 
دبیر ستاد توسعه صنایع دانش بنیان هوایی 
و هوان��وردی معاون��ت علمی گفت: یکی 
از مهم تری��ن چالش ه��ای موجود در حوزه 
تولی��د محص��ولات هوایی، ایج��اد دفاتر 
طراحی است. منوچهر منطقی در خصوص 

مشکلات موجود در حوزه تولید محصولات هوایی، تصریح کرد: ایجاد 
دفاتر طراحی، استقرار آزمایشگاه های مرجع و همچنین امکان ورود 
محص��ول ب��ه بازار مصرف، مهمترین چالش حوزه تولید محصولات 
هوایی است. تعامل با سازندگان اصلی قطعات و سامانه های هوایی در 
حوزه نگهداری و تعمیرات نیز از جمله مهم ترین مشکلاتی است که 
باید به دنبال رفع آن باشیم. به گفته منطقی، در سایر حوزه ها نیز هر 
بخش، نیازمندی های خاصی دارد که موضوع آموزش، تداوم و استمرار 

در کسب و کار زمینه رشد و توسعه آن بخش را فراهم می کند.

حمیدرض��ا عظیمی��ان مع��اون مدیرعامل 
سازمان ملی زمین و مسکن، از واگذاری ۴۲ 
هکتار زمین در قره داغ برای ایجاد س��ایت 
گردشگری به بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، 
خبر داد و گفت: خانه تاریخی حکیمیان که 

در اختیار سازمان ملی زمین و مسکن بود اکنون در اختیار سازمان میراث 
فرهنگی کشور قرار گرفت تا مرمت آن آغاز شود. همچنین سازمان ملی 
زمین و مسکن از زمین های تحت اختیار خود ۲1 هکتار زمین در اختیار 
انجمن درمان سرطان مهرانه در استان زنجان جهت توسعه سایت درمان 
سرطان واگذار کرد. پیش تر حدود 3۶ هکتار زمین به افرادی که در زلزله 
استان دچار خسارات و منازل آن ها ویران شده بود، واگذار شد که در آن 
زمین ها نیز ساخت و ساز صورت گرفت. مقرر شد تا اسناد زمین ها صادر 

 و به این ترتیب مشکلات سند مردمان آن منطقه حل شود.

محمد سعیدی کیا رئیس بنیاد مستضعفان 
در اولی��ن مرحل��ه مس��ابقه ایده های برتر 
بازتعریف پلاسکو  اظهارکرد: معتقد هستیم 
با حادثه پلاسکو یک ارزش بزرگ شهری 
را از دست داده ایم  که باید یک ارزش جدید 

بهتر جایگزین ارزش از دست رفته شود. خوشبختانه برگزاری جلسات 
متعدد نتایج بسیار خوبی به همراه داشته و مرحله دوم مسابقه یعنی 
طراحی پلاسکو  به زودی برگزار خواهد شد. همچنین به گفته مهدی 
حجت معاون شهرس��ازی و معماری ش��هردار تهران، علاوه بر اینکه 
توافقنامه بین بنیاد مستضعفان و شهرداری تهران مورد تایید و امضای 
نماینده قوه قضاییه نیز قرار گرفت برای حفظ حریم مدرسه ژاندارک 
نیز همکاری و تعامل بسیار ارزنده ای بین بنیاد مستضعفان و سازمان 

میراث فرهنگی شکل گرفت.

مدیرعامل س��ازمان ملی زمین و مس��کن با اعلام تامین 
زمین و واگذاری 55۶۰ واحد مس��کونی به خانوارهای 
دومعلول، از واگذاری زمین برای س��اخت ۲ هزار واحد 
مسکونی جدید به سازنده ها توسط سازمان ملی زمین خبر 
داد و گفت: در جلسه شورای مدیران برای تامین زمین یا 
س��اخت واحدمسکونی برای 3هزار خانوار باقی مانده ای 
که معلول دارای معلول هس��تند تصمیم گیری می شود. 
ب��ه گزارش روزنامه تجارت،حمیدرضا عظیمیان معاون 
وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل سازمان ملی زمین و 
مسکن در گفتگو با پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
درخصوص جزئیات اقدامات سازمان ملی زمین و مسکن 
برای تامین مسکن خانوارهای دومعلول و بیشتر توضیح 
داد. وی در تش��ریح وظیفه س��ازمان ملی زمین و مسکن 
گفت: این سازمان با همکاری بنیادمستضعفان و سازمان 
بهزیستی برای تامین واحدهای مسکونی خانوارهایی که 
دارای دو معلول هستند مجموعه وظایفی را برعهده دارد و 
در این راستا، سازمان ملی زمین و مسکن، زمین را تامین 
می کند و بنیادمس��تضعفان و س��ازمان بهزیستی بحث 
س��اخت و تامین وام و کمک بلاعوض را انجام می دهد 
که در نهایت مجموعه آن ها در اختیار خانوارهای واجد 
شرایط قرار می گیرد. در ادامه معاون وزیر راه و شهرسازی 
تصریح کرد: سازمان ملی زمین و مسکن همچنان برای 
تامی��ن زمین مس��کن موردنی��از خانوارهای دو معلول و 
بیشتر مجموعه برنامه هایی را در دستورکار خود دارد که 
تعدادی از واحدهای مسکونی ساخته شده و تعدادی نیز 
در دستور کار است و در برنامه های سال جاری و سال آتی 

سازمان نیز برای آن برنامه ریزی شد. مدیرعامل سازمان 
ملی زمین و مس��کن با اش��اره به اینکه در سال گذشته و 
س��ال جاری بالغ بر 55۰۰ واحد مس��کونی به خانوارهای 
دومعلول اختصاص یافته اس��ت، اظهار داش��ت: در این 
س��ال ها، کل واحدهای مس��کونی که از سوی سازمان 
ملی زمین و مس��کن به خانواده های دارای دو معلول و 
بیشتر اختصاص یافت 5 هزار و 5۶۰ واحد مسکونی بود 
که از این تعداد، بهس��ازی و مناسب س��ازی 3 هزار واحد 
مسکونی براساس ضوابط و مقررات بهزیستی با همکاری 
ما و س��ازمان بهزیس��تی انجام ش��د و از کل واحدها نیز 
۲5۰۰ واحد مورد بهره برداری قرار گرفت. وی در ادامه 
گفت: تاکنون زمین برای س��اخت بیش از ۲ هزار واحد 
مسکونی به خانوارهای دومعلول تحویل سازنده ها شده 
تا اقدام به ساخت واحد مسکونی کنند که ساخت واحدها 
نیز براس��اس برنامه زمانبندی انجام خواهد ش��د و اتمام 
کامل آن ها تا پایان سال ۹۸ محقق خواهد شد. به گفته 
عظیمیان، بخشی از برنامه سال ۹۷ برای تامین مسکن 
خانوارهای دومعلول و بیش��تر تامین زمین برای احداث 
۲هزار واحد مسکونی است. همچنین مدیرعامل سازمان 
ملی زمین و مسکن از برگزاری جلسه شورای مدیران در 
آن سازمان برای تصمیم گیری در مورد تامین زمین برای 
باقی مانده خانوارهای دو معلول خبر داد و افزود: در مورد 
3هزار خانواری که دارای دومعلول هستند و برای تامین 
واحد مسکونی آن ها تاکنون اقدامی صورت نگرفته است 
در جلس��ه ش��ورای مدیران که امروز در سازمان تشکیل 

خواهد شد تصمیم گیری می شود.

تحویل ۵۵۶۰ واحد مسکونی به خانوارهای دارای دو معلول
سرپرس��ت ش��رکت عمران و بهسازی ش��هری ایران با 
بیان اینکه تا س��ال 1۴۰۰ باید 5۰۰ هزار واحد مس��کونی 
در بافت های فرس��وده س��طح کش��ور ساخته شود، گفت: 
س��هم تهران از این برنامه س��اخت سالانه 11 هزار واحد 

مسکونی در بافت های فرسوده است.
ب��ه گ��زارش روزنام��ه تجارت، هوش��نگ عش��ایری در 
گفت وگ��و ب��ا خبرن��گار اقتصادی ایلنا با اش��اره به برنامه 
دولت برای نوس��ازی بافت فرس��وده اظهار داشت: طبق 
برنامه ریزی های انجام شده قرار بر این است که تا سال 
1۴۰۰ ، 5۰۰ هزار واحد مس��کونی در بافت فرس��وده کل 
کش��ور س��اخته ش��ود. وی تاکید کرد:  این رقم تنها برای 
تولید مسکن در این بافت ها است و بهسازی و مقاوم سازی 
واحدها ش��امل آن نمی ش��ود. سرپرس��ت شرکت عمران 
و بهس��ازی ش��هری افزود: طبق این برنامه س��الانه باید 
1۰۰ هزار واحد مس��کونی در بافت فرس��وده سطح کشور 

ساخته شود.
وی با بیان اینکه از این دوره پنج س��اله یک س��ال آن در 
حال تمام ش��دن اس��ت، گفت: تاکنون توانسته ایم حدود 
5۰ هزار واحد مس��کونی در بافت فرس��وده س��طح کشور 

تولید کنیم.
سرپرست شرکت عمران و بهسازی شهری درباره سهم 
پایتخت از برنامه نوس��ازی بافت فرس��وده اظهار داشت: 
س��هم تهران از این برنامه تولید س��الانه 11 هزار واحد 

مسکونی در بافت فرسوده است.
وی با بیان اینکه عملیات نوس��ازی و مقاوم س��ازی بافت 
فرس��وده بس��یار عملیات پیچیده و دش��واری است گفت: 

نکته بسیار مهم در نوسازی و بهسازی بافت فرسوده این 
است که ساخت و ساز نباید زندگی ساکنان آن منطقه را 
متوقف س��ازد و در حالی که عملیات مقاوم س��ازی به اجرا 
می رسد جریان زندگی در آن محله باید ادامه داشته باشد. 

بنابراین این عملیات زمان بر خواهد بود.
وی با تاکید بر نقش مشارکت عمومی در اجرای عملیات 
نوسازی و مقاوم سازی بافت فرسوده اظهار داشت: به طور 
قطع اجرای این برنامه ها بدون مشارکت مردم امکان پذیر 
نیست. هر چند که سیاست دولت ورود نهادهای توسعه گر 
بخ��ش خصوص��ی به این بافت ها ب��رای ارتقای کیفیت 

زندگی ساکنان این مناطق است.
سرپرست شرکت عمران و بهسازی شهری ایران با اشاره 
به اراضی محدود وزارت راه و شهرسازی در بافت فرسوده 
تهران اظهار داش��ت: اراضی وزارت راه و شهرس��ازی در 
این مناطق بس��یار محدود اس��ت و حتی به 1۰ هکتار هم 
نمی رس��د. بنا بر این عرضه زمین توس��ط دولت در این 

مناطق بسیار محدود خواهد بود.

تولید ۱۰۰ هزار مسکن در بافت فرسوده در سال

تشریح آخرین وضعيت نوسازی 6۵ هزار کاميون فرسوده

نوسازی کمتر از 3۰۰۰ کاميون در کشور
براساس برنامه پیش بینی شده طی پنج سال آینده ۶5 هزار دستگاه 
کامیون فرسوده ای که موجب آلودگی هوا می شوند باید نوسازی شود، 
اما مالکان آن ها تمایلی به این مهم ندارند و سازمان راهداری و حمل 
نقل جاده ای نیز روند نوسازی را مطلوب نمی داند. به گزارش روزنامه 
تجارت به نقل از ایرنا، هم اکنون بیش از 1۲۷ هزار دستگاه کامیون 
بالای 35 س��ال در کش��ور وجود دارد که هر 1۰۰ کیلومتر پیمایش 
چیزی در حدود ۶۰ لیتر گازوئیل مصرف می کنند. داود کشاورزیان 
ریی��س س��ازمان راهداری و حمل نقل ج��اده ای گفت: طبق برنامه 
باید در 5 س��ال آینده ۶5 هزار کامیون فرس��وده نوس��ازی شود، اما به 
علت پایین بوده قیمت سوخت مالکان این کامیون ها انگیزه ای برای 
نوسازی ناوگان خود ندارند. معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
کامیون های فرسوده علاوه بر مصرف سوخت بالا آلایندگی زیادی 
را تولید می کنند، تصریح کرد: آمار ها نش��ان می دهد، س��الیانه کمتر 
از 3 هزار کامیون در کش��ور نوس��ازی می شود. به گفته وی، سازمان 
راهداری برای نوسازی ناوگان فرسوده کشور برنامه های زیادی را 
در دست اقدام دارد و پرداخت تسهیلات کم بهره ارزان قیمت برای 

مالکان از منابع داخلی سازمان یکی از این طرح ها است.
رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای اظهار کرد: هم اکنون 

برای خرید اتوبوس که قیمت آن حدود ۸5۰ میلیون تومان است 35۰ 
میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان پرداخت می شود و به اعتقاد 
بنده این تسهیلات بسیار کم است، اما بانک ها بیشتر از این نمی توانند 
تس��هیلات پرداخت کنند. کش��اورزیان با اشاره به میزان تسهیلات 
برای نوسازی کامیون، افزود: هم اکنون برای خرید کامیون که بین 
۴۲۰ تا ۴5۰ میلیون قیمت دارد 3۰۰ تا 3۲۰ میلیون تومان تسهیلات 
با س��ود ۹ درصد پرداخت می ش��ود، اما باز هم رانندگان تمایلی برای 
نوسازی ناوگان خود ندارند. معاون وزیر راه وشهرسازی گفت: طبق 
قانون رفع موانع تولید وزارت نفت مکلف ش��ده مابه التفاوت س��ود 
تسهیلات را از محل صرفه جویی های مصرف سوخت تامین کند.

اخیرا مجلس ش��ورای اس��لامی قانون هوای پاک را تصویب کرده 
و در این قانون تکلیف ش��ده خودرو های فرس��وده حق تردد نداش��ته 
باشند و هیچ شرکتی نیز حق ندارد برای این خودرو ها صورت حساب 
صادر کند. رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای افزود: در 

این قانون دولت مکلف شده سن ناوگان فرسوده را تعیین کند و اگر 
دولت سن ناوگان فرسوده را ۲5 سال تعیین کند در این صورت بین 
1۰۰ تا 1۲۰ هزار کامیون برون شهری و همین تعداد کامیون درون 
ش��هری فرس��وده محسوب شده و باید از رده خارج شوند. وی اظهار 
کرد: با تصویب آیین نامه مربوطه در دولت و ابلاغ آن روند نوسازی 
ناوگان فرس��وده با س��رعت بیش��تری دنبال شود و به نظر طبق این 
آیین نامه کس��ی حق ندارد برای خودرو های از رده خارج و فرس��وده 
صورت حس��اب یا بارنامه صادر کند. براس��اس این گزارش؛ پیش��تر 
عباس آخوندی وزیر راه و شهرس��ازی اعلام کرده بود که در کش��ور 
بیش از 1۲۷ هزار کامیون بالای 35 سال داریم که هر 1۰۰ کیلومتر 
پیمای��ش چی��زی در حدود ۶۰ لیتر گازوئیل مصرف می کنند. پس از 
اجرای طرح پیمایش و اختصاص س��وخت بر اس��اس تردد و حذف 
کامیون ه��ای ب��دون معاینه فنی تعداد ناوگان عمومی جاده ای فعال 
به 5۲ هزار دس��تگاه کاهش یافت و در واقع در قالب طرح پیمایش 

۷۰ هزار دستگاه کامیون فرسوده از ناوگان خارج شدند.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: پس از اجرای طرح پیمایش روزانه ۷ 
میلیون لیتر گازوئیل کمتر مصرف شد که با احتساب قیمت جهانی 
هر لیتر گازوئیل یک دلار در واقع روزانه ۷ میلیون دلار صرفه جویی 

در مصرف گازوئیل نصیب کشور شد.
آخوندی گفت: ۶5 دستگاه کامیون سالانه یک میلیارد لیتر مصرف 
گازوئیل دارند این یعنی بهره وری یک میلیارد دلاری برای هر سال 
مصرف سوخت داریم و ظرف 1۰ سال 1۰ میلیارد لیتر سوخت کمتر 
مصرف خواهد ش��د. متأس��فانه به دلیل نرخ پایین س��وخت در کشور 
ریخت و پاش عجیب و غریب در بخش مصرف منابع انرژی داریم 
که لازم اس��ت در صورت انجام فعالیت هایی که به کاهش مصرف 
سوخت می انجامد بخشی از این صرفه جویی به خود صرفه جو کننده 
برگردد. اگر 1۰ میلیارد لیتر س��وخت ظرف 1۰ س��ال صرفه جویی 
شود 1۰ میلیارد دلار حاصل خواهد شد که باید ۲.۷ میلیارد دلار به 
صرفه جو کننده برگردد. آخوندی کاهش تولید آلاینده های زیست 
محیطی را از مزایای نوسازی ناوگان جاده ای عنوان کرد و گفت: با 
اجرای طرح نوسازی ۶5 دستگاه کامیون حدود 1۹۴ میلیون آلاینده 

کمتری در کشور تولید می شود.


